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Током посете Уједињеним Арапским
Емиратима, први потпредседник владе и
министар одбране Александар Вучић
потписао је више међудржавних уговора
и са начелником Генералштаба генералом
Љубишом Диковићем присуствовао
отварању највећег сајма наоружања и
опреме на Блиском истоку – ID/0

Д
омаћин првом потпредседнику Владе и ми -
нистру одбране Александру Вучићу у Абу
Дабију био је престолонаследник и шеф
државе Мухамед бин Зајед ал Нахјан, који га
је на почетку посете примио у својој кући,

што је у арапском свету посебна част и привилегија. 
После састанка са шеиком Мухамедом бин Заједом,

министар Вучић је изјавио да је постигнута сагласност о
свим споразумима две земље, а посебно у вези са
улагањем у наменску индустрију.
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Имаћемо још пу



Министар Вучић је са шеиком Абдулахом бин Заје -
дом, министром спољних послова и рођеним братом
престолонаследника Мухамеда бин Заједа, потписао
Спо разум о међудржавној сарадњи, Споразум о узајам -
ном подстицању и заштити улагања, Споразум о са рад -
њи у области одбране и Заједничку изјаву о успостав -
љању стратешког партнерства.

Након потписивања, шеик Абдулах се обратио
српским новинарима.

– Ово је диван дан за односе наших двеју земаља.

но посла

Шеик Мухамед бин Зајед у интервјуу за РТС рекао
је да Уједињени Арапски Емирати и Србија имају пуно
тога заједничког где могу у будућности да сарађују.
Истакао је да је током посете Србији „заиста уживао“. 

– То је моја прва посета, али морам да похвалим
мог пријатеља Александра који је, знам, велики човек.
Позвао ме је и био сам изненађен. Имате дивну земљу
и дивне људе. Користим ову прилику док сте у Абу
Дабију да кажем да желим да обиђете моју земљу и
причате с мојим људима. Видећете да имамо много
заједничких ствари. Најважније је да смо и ви и ми
људи, и да имамо исто срце. Имамо исти начин ра зми -
шљања. И имамо много тога заједничког у култури. На
пример, пријатељ ме је позвао у своју кућу. Изне на -
дило ме је што имате исте обичаје кад позивате госте
у кућу. Ви устанете и послужите их. То ме је шокирало,
јер сам мислио да смо ми једини народ који то ради.

Имамо пуно тога заједничког где можемо да
сарађујемо у будућности. Почели смо прву фазу, не
верујем да ће бити последња. У то сам уверен јер смо
данас осетили да смо потребни једни другима, да
помогнемо једни другима.

Ви имате много тога доброг. Имате технологију,
паметне људе и добру земљу. У мојој земљи, ми немамо
воду. О њој морамо да размишљамо. Данас имамо
технологију да пијаћу воду правимо од морске. Не знам
да ли ћемо то моћи и 50 година од данас, јер ћемо
имати мање нафте, и много више људи. То нам је
заједничко. Можемо да сарађујемо – рекао је шеик
Мухамед бин Зајед у интервјуу за РТС.

В�лик� могућност з�
с�р�дњу с� Србијом 



Веома сам поносан што је министар Вучић дошао врло
брзо после посете принца престолонаследника Беог -
раду. Оно што је важније од ове церемоније је то да ће
у следећих пар месеци и грађани Уједињених Арапских
Емирата и грађани Србије видети колико су озбиљне на -
ше владе у стварању ове везе између наше две земље,
на коју можемо бити поносни – рекао је шеик Абдулах.

Министар Вучић захвалио је партнерима из Уједи -
њених Арапских Емирата на подршци и чињеници да
Србију сматрају значајним партнером.

Другог дана посете министар Александар Вучић и
начелник Генералштаба генерал Љубиша Диковић при сус -
твовали су отварању највећег сајма наоружања и опреме
на Блиском истоку – IDEX.

Сајму у Абу Дабију присуствовало је више од 60.000
војних представника и 77 министара одбране из целог
света, а своје производе изложило је 1.112 компанија из
59 земаља, међу којима и „Југоимпорт – СДПР” из Ср би -
је, чији је штанд, први пут откад „Југоимпорт“ излаже на
овом сајму, посетио шеик Мухамед бин Зајед ал Нахјан.

– Србија ће производити високософистициране
ракете за Уједињене Арапске Емирате – изјавио је ми -
нистар Вучић након посете сајму наоружања и оп ре ме.
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Српски ракетни систем АЛАС (енгл. Advan -
ced Light Attack System) представља најамбициознији
развојни пројекат српске војне индустрије у техничко-
технолошком смислу. То је противоклопни више -
наменски ракетни систем  домета у основној варијанти
од 25 километара (уз модификације и до 60 км), са
принципом вођења без непосредног визуелног
контакта са циљем. 

Идеја је проистекла из дугогодишњег искуства у
инжењерингу ваздухопловних и ракетних система, а
прати и тренд у области беспилотних система ра зли -
читих намена.

Намењен је за дејство по циљевима, као што су
тенкови, борбена возила пешадије, пољска утврђења,
командна места, инфраструктурни објекти, бродови на
мору и приобаљу, индустријски објекти, нисколетећи
хеликоптери... Оно што га издваја јесте изузетан ниво
прецизности, остварен захваљујући уградњи ТВ или
инфрацрвене главе за самонавођење, која ракету АЛАС
претвара у неку врсту „ракетног снајпера”.

Светска презентација ракетног система АЛАС
била је на изложби војне опреме „IDEX” 2007. године у
Абу Дабију.

Р�к�тни сист�м АЛАС
Потписивање међудржавних уговора



У изјави за РТС, Вучић је истакао да ће то бити нај -
софистицираније и најмодерније оружје које смо икада
направили... 

– То ће значити и велики бољитак за три гра да, не
само за три фабрике, „Крушик”, „Утву” и „Теле о птик” –
рекао је Вучић.

Уговор је вредан више од 200 милиона евра, а у
првој фази очекују се улагања од око 24 милиона евра.
Прве инвестиције у производњу високософистицираних
ракета очекују се за неколико недеља.

– Имаћемо ми још пуно посла. Веома сам задовољан
што се такав посао потписује – рекао је Вучић и истакао
да је убеђен да ће до реализације инвестиција доћи, прве -
нствено због уговора који је потписан, али и због то га што
су то људи који држе до своје речи и испу њавају своја
обећања.

Током боравка у Абу Дабију министар Вучић је изра -
зио очекивање да ће се и  ракетни систем „бумбар” наћи
на тржишту Емирата, али и широм света.

Од осталих области, могућности сарадње нај веће су
у пољопривреди, где су Емирати заин тересовани за ку -
повину пољопривредних комбината у Србији и за ула га ње
у наводњавање, како би приноси били повећани чак и до
пет пута.

Посебно је вредно могуће улагање у фаб рику чи по -
ва, што би била највећа инвестиција у Србији у по сле -
дње три деценије. 
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„Југоимпорт –  СДПР”  и компанија „Emirates advan -
ced research and technology holding” (EARTH) закључили
су уговор о заједничком развоју и опремању ракетног
система АЛАС. Уговор су потписали Југослав Петковић,
директор „Југоимпорта –  СДПР” и Салем ал Абри, један
од директора компаније EARTH.

Потписивању је присуствовао министар одбране
Александар Вучић и том приликом оценио да је то
значајан тренутак за српску ракетну индустрију, за
фабрике као што су „Крушик”, „Телеоптик” и „Утва”.
Уговор о заједничком развоју ракетног система АЛАС
дефинише нове генерације ракетних система сличних и
већих домета и претходи уговору о заједничкој про-
изводњи и испоруци великих количина, како ових
ракета, тако и целог ракетног система и свих његових
компоненти.

– Овде се ради о великој инвестицији која ће
значајно убрзати наш развојни процес и нове тех -
нолошке могућности из најсофистицираније области
ракетне технике, као и развоја сензора за вођење и
управљање ракетама - изјавио је заменик директора
„Југоимпорта – СДПР” мр Ненад Милорадовић након
пот писивања уговора.

Потпис�н уговор о
з�ј�дничком р�звоју и
опр�м�њу р�к�тног
сист�м� АЛАС

Уговор о заједничком развоју и опремању ракет-
ног система АЛАС потписали су Југослав Петко-
вић, директор „Југоимпорта – СДПР” и  Салем ал
Абри један од директора компаније EARTH


